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رفع تحریمها و انتفاع ایران از ابعاد اقتصادی برجام بسیار کلیدی و خط قرمز جمهوری اسلامی است. ایران آنچه باید انجام

دهد داده و توپ در زمین آنهاست.

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت خارجه ایران؛ 

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت خارجه ایران در نشست خبری خود و در واکنش به بازگشت برخی معافیت های تحریمی
برنامه هستهای این کشور گفت:

اینها اسقاطیههایی است که دولت ترامپ در ادامه اقدامات ضدبرجامی ملغی کرده بود. اینها مرتبط با تعهدات هستهای
است و آنچه امروز انجام شده بخش بسیار کوچکی در حوزه خواست طرف آمریکایی بوده است.

به گزارش اسپادانا خبر، او افزود:

تمرکز جدی ما بر انتفاع اقتصادی ایران و مردم از برجام است که در آن حوزه هیچ حرکتی انجام نشده است. آمریکا تصمیم
گرفته در حوزهای که خودش میخواهد اقدامات را انجام دهد. اینها مواردی نیست که ارزش پرداختن جدی داشته باشد. وقتی

هیأت آمریکایی به وین برمیگردد با دستورکار مشخص و گرفتن تصمیمات لازم برگردد.

وی گفت:

ایران و ۴+۱ اصرار دارند دولت آمریکا باید تضمینهای درست را برای آینده بدهد. نمیتوانیم اجازه دهیم دولت آمریکا با برجام
بازی کند و شرکتها و طرفهایی که به روابط عادی با ایران میپردازند مورد تحریم و اذیت و آزار نظام پولی و مالی آمریکا

قرار گیرند. در حوزههای مختلف مذاکراتی پیشرفتهای قابل توجهی داشتیم از جمله در بحث تضمینها ایدههایی مطرح و
مکتوب شده است و امروز چارچوب توافق و چشمانداز متنی توافق کاملاً روشن است. در حوزه اخذ تضامین و راستیآزمایی
موضوعات مهمی است که پیگیری میکنیم. اگر طرفهای مقابل بهویژه آمریکا در فردای حضور در وین اعلام کند به تعهداتش

عمل میکن، تضامین لازم را ارائه و در چارچوب برجام به بندهای رفع تحریمها پایبندی را اعلام کند، فردای آن توافق در
دسترس است.

او گفت:

ایران به هیچ ضربالأجل ساختگی فکر نمیکند. ایران آنچه باید انجام دهد هفتههای پیش انجام داده و بسیاری به تصمیم طرف
های مقابل منوط است.امروز در وین دولتهای غربی با یک آزمون مواجه هستند. تکرار سیاستهای گذشته نتیجه مشابهی

خواهد داشت. آنها میتوانند مسیر متفاوتی را که نتیجه متفاوتی داشته باشد انتخاب کنند. توپ در زمین آنهاست اما موضوع
رفع تحریمها و انتفاع ایران از ابعاد اقتصادی برجام بسیار کلیدی و خط قرمز جمهوری اسلامی ایران است. مقامات آمریکا

باید بدانند هزینه تصمیمات مخرب و غلط و از جمله خروج غیرقانونی از برجام را از جیب ملت ایران نمیتوانند بپردازند. باید
اعتماد ملت ایران را کسب کنند و از مسیری که رفتند برگردند. منتظر میمانیم در وین این تغییر رفتار را به صورت عملی
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ببینیم. اروپاییها در حوزه برجام بی عملیهای مفصل و مکرر داشتند و تنها راه این است که به اعتراف خودشان به دقت عمل
کنند.

او دادگاه لندن را نمایشی خواند و گفت:

هر نمایشی کارگردان و بازیگرانی دارد و برخی برای آن صحنه و تماشاچی را فراهم میکنند. وارد بازی های نمایشی نمی
شوم. دولت و مقامات انگلیس باید بدانند که لندن را به صحنه تمرکزی در اقدامات ضد مردم ایران و همچنین آماده کردن این
فضاهای مسموم تبدیل کردند. لندن باید تصمیم بگیرد که میخواهد تا چه زمانی به این رفتار خود بر ضد ملت ایران ادامه دهد.
رفتارهای انگلیس مسبوق به سابقه است. هیچ دولت مسئولی اینچنین رفتار خصمانهای را در دستورکار خود قرار نمیدهد که

فضاهایی را برای رسانههایی که سر در آخور تروریستها دارند و بر ضد ملت ایران توطئههای شبانهروزی دارند آماده کند.
اعتراضات جدی خود را به مقامات انگلیسی اعلام و گفتهایم این رفتاهاری نابخردانه متناسب با عمل مسئولانه یک دولت در

نظام بینالملل نیست.

وی در پاسخ به سوالی در مورد اقدام برخی رسانهها ازجمله بی بی سی فارسی علیه زبان فارسی گفت:

برخی تلاشها و دسیسهها و توطئهها بر علیه مردم بزرگ ایران در جریان است و امر جدیدی نیست. نیت آنهایی که این
دسیسهها را میکنند بر کسی پوشیده نیست. آنها وارد جنگی شدند که از قبل شکست خورده است؛ جنگ بر علیه هویت مردم

بزرگ ایران. فارسی زبان دیوان و تمدن  و فکر و فلسفه و اندیشه در جهان اسلام بوده است. به قول حکیم فردوسی: بنا کردم
از نظم کاخی بلند، که از باد و باران نیابد گزند. اینکه برخی خناسان بخواهند فکر کنند به ریشههای قوی چند هزار ساله و

تمدنی خدشهای بیندازند اساسا جایگاهی ندارند. زبان پارسی پیوند دهنده ما است. این زبان تاریخ ما را به هم پیوند داده و حس
مشترک ما برخواسته از آن است و همه ما با زبان فارسی خاطرات مشترک یک ملت را تکرار میکنیم. آنهایی که اندک

آشنایی با ادبیات جهان داشته باشند جایگاه زبان فارسی را در بین قلبها میدانند.

خطیب زاده درخصوص اظهارات نخستوزیر اسرائیل درباره حصول توافق در وین گفت: ب

رخی اوقات جملات مقامات این رژیم جعلی، خبری است و از جنس پیش بینی نیست و میخواهند بگویند در حال این توطئهها
هستیم. این منطقه از روزی که رژیم اشغالگر قدس با دسیسه درست شد، روی خوشی ندیده است. اینها مبنای ترور و

خونریزی و ناامنی در همه جای منطقه بودند و طبیعی است زبان دیپلماسی و تفاهم برای آنها خطر است و تلاش میکنند با هر
وسیلهای در فضای ایران هراسی و ایران ستیزی بدمند.

وی درخصوص محکوم شدن سه عضو گروهک الاهوازیه در دانمارک نیز گفت:

متأسفم که به رغم احراز مسئولیت قطعی برخی گروهکهای تروریستی از جمله الاهوازیه در جنایت بر ضدمردم ایران و آگاهی
قطعی این کشورها از وابستگی این گروهکهای تروریستی توسط برخی کشورها از جمله عربستان و همچنین آگاهی از

فعالیتهای این گروهکهای تروریستی در اروپا این کشورها را پناهگاهی برای گروههای تروریستی قرار دادند. به رغم اعلان
قرمز برای گروهکهای تروریستی، این کشورهای اروپایی در رفتاری دوگانه سرباز زدند که سران جنایتکار این گروهکها را

اخراج و تحویل ایران بدهند. بدیهیات اخلاق و حقوق بینالملل ایجاب میکند این کشورها از استانداردهای دوگانه فاصله بگیرند
و به بهشت امنی که برای این گروهکها درست کردند خاتمه دهند. به برخی کشورهای منطقه که منابع مالی و لجستیکی این

گروهک ها را تأمین کردهاند، مجددا هشدار میدهم که ایران ثابت کرده که برای تامین امنیت و منافع مردم با هیچ طرفی
مصالحه نمیکند و شوخی هم ندارد.

خطیب زاده درباره مذاکرات ایران و عربستان گفت:

از تحرک دیپلماتیک و تلاشهای دولت و مردم عراق برای گسترش فرهنگ گفتوگو برای گسترش همکاری ها در منطقه
استقبال و تشکر کنم. ایران همواره آمادگی داشته و ما در چارچوب دورههای قبلی در بغداد آمادگی ادامه گفتوگوها را در

بغداد داریم. تاریخ و زمان آن طبعاً منوط به اراده در ریاض است و هر زمانی این اراده در ریاض شکل بگیرد ما در بغداد حاضر
خواهیم بود.

[1] وزارت امور خارجهبرچسب ها: 
[2] برجام

[3] ابراهیم رئیسی
[4] تحریم
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